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Lađević za RTS: Vakcinisani prelaze ulicu na zeleno, nevakcinisani pretrčavaju na crveno 

Šansa da dođete u veoma kritično stanje, da završite na respiratoru, ukoliko ste vakcinisani, jeste mala, 

rekao je profesor Nebojša Lađević iz UKCS. Dodao je da je to razlika kao da vakcinisani prelazi ulicu na 

pešačkom, na zeleno svetlo, a nevakcinisani pretrčava na crveno u punom saobraćaju. 

Rukovodilac Centra za anesteziologiju i reanimatologiju UKCS, prof. dr Nebojša Lađević, rekao je za RTS 

da su Infektivna klinika i Kovid bolnica u Batajnici izuzetno opterećene i da se može reći da se traži mesto 

više. 

"Kapaciteti su popunjeni i uglavnom koliko se otpusti pacijenata iz ovih bolnica kući, toliko se novih 

pacijenata svakog dana primi", istakao je Lađević. 

Dodao je da u ovom talasu epidemije ima sve više pacijenata koji zahtevaju mehaničku potporu i da će 

danas biti održan sastanak kako bi se otvorilo šesto odeljenje intenzivne nege u Batajnici sa novih 20 

kreveta, čime će se broj kreveta na intenzivnoj nezi povećati na 120. 

"Moram reći da po odeljenjima, poluintenzivnim negama imamo veliki broj pacijenata koji dišu uz 

pomoć neinvazivne ventilacije, tako da se taj broj penje na sigurno 180 pacijenata", kazao je Lađević. 

Istakao je da u kovid bolnici u Batajnici i na Infektivnoj klinici gotovo svi pacijenti dišu uz pomoć potpore 

kiseonika, ali da se razlikuju stepeni potpore. 



 
 

"Potrebno obratiti pažnju na revakcinu"  

Lađević je naveo da se pokazalo da nema pravila i da svi mogu da obole, ali da je najveći broj pacijenata 

koji su vitalno ugroženi i imaju tešku kliničku nevakcinisani. 

"Imamo tu i pacijente koji su davno vakcinisani, gde imamo jedan proboj imuniteta, te je potrebno 

obratiti pažnju na revakcinu, na ponovno postizanje nivoa antitela i svakako da ima izuzetno mali broj 

pacijenata koji su vakcinisani redovnim putem, ali iz bilo kog razloga, bilo zato što su primali neku drugu 

terapiju, zato što im je imuni sistem takav da nisu odgovorili na vakcinaciju, ali se oni ne nalaze u 

jedinicama intenzivnog lečenja, nisu na respiratorima, već se jednostavno nalaze pod nekim blažim 

nadzorom", kazao je Lađević. 

Govoreći o simptomima, Lađević je kazao da se ne razlikuju u odnosu na prethodne talase, ali i da ima 

više pacijenata sa težom kliničkom slikom. 

"Možemo vrlo lako pretpostaviti da imamo koronu, ukoliko dođe do gubitka mirisa. Ima i nekih drugih 

simptoma, stomačnih simptoma, dijareja kao početak samog kovida, ali svakako da su temperatura, 

kašalj, malaksalost prvi simptomi na koje treba obratiti pažnju", istakao je Lađević. 

Napomenuo je da je prevencija mnogo bolja nego lečenje i da je značajnije da se pridržavamo 

epidemijskih mera, da se vakcinišemo, a ukoliko smo zaraženi, da je najbitnije da se na vreme javimo. 

"Ne treba izgubiti tih prvih pet, šest, sedam dana lečeći se samostalno, pa se onda javiti u bolnicu. Tu je 

gubitak vremena veoma značajan", kazao je Lađević. 

Istakao je da motivacija ljudima koji ne veruju u koronavirus može da bude to što lekari, profesori 

Medicinskog fakulteta, koji učestvuju u lečenju, poručuju da se razlikuje stanje između onih koji su 

vakcinisani i onih koji nisu vakcinisani. 

"Šansa da vi dođete u veoma kritično stanje, da završite na respiratoru, ukoliko ste vakcinisani, jeste 

mala. Možda plastično da predstavimo, to vam je razlika kao da vakcinisani prelazi ulicu na pešačkom, na 

zeleno svetlo, a nevakcinisani pretrčava na crveno u punom saobraćaju. Tolika vam je razlika u šansi da 

završite sa teškom kliničkom slikom", poručio je Lađević. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Koja deca obavezno treba da prime vakcinu i kako izgleda procedura od prijema do vakcinacije 

Posle globalne kampanje za vakcinaciju odraslih, u mnogim zemljama u svetu u toku je imunizacija dece i 

tinejdžera. Ana Milinković, načelnica Pedijatrijske službe u domu zdravlja "Savski venac" navodi za RTS 

da je stav da decu sa komorbiditetima, hroničnim bolestima treba vakcinisati kako bi se sprečio razvoj 

nekih težih kliničkih slika koje su kod njih moguće. 

Zabrinjava podatak, da je u ovom talasu pandemije, sve više dece zaražene koronom. U kovid 

ambulantama za najmlađe povremeno ima i velikih gužvi. Prema podacima Instituta za javno zdravlje 

Srbije "dr Milan Jovanović Batut" samo u prvoj nedelji septembra kovidom je zaraženo 2.437 dece. 

Ana Milinković je gostujući u Jutarnjem programu RTS-a navela da se kod mlađe dece još uvek razvijaju 

lake kliničke slike, ali da deca starija od 16 godina mogu da razviju nešto nalik kliničkoj slici odraslih, pa i 

pneumoniju. 

Objašnjava da su kad je vakcinacija dece u pitanju svi u starahu jer su deca osetljiva populacija. 

"Za decu sa komorbiditetima, znači koja imaju nešto od hroničnih oboljenja - metaboličkih, pulmoloških, 

kardioloških, neuroloških stav je da treba da se vakcinišu kako bi se sprečio razvoj nekih težih kliničkih 

slika koje su kod njih moguće. Ima roditelja koji potpuno zdravu decu vakcinišu zato što je zaista ovaj 

talas ponovo dostigao visoke brojke obolelih i sve je više dece koja se zaraze kovidom", navodi 

Milinkovićeva. 

Objašnjava da ako dete kašlje, kija, curi mu nos ne mora da znači da je u pitanju kovid, ali savetuje 

roditelje da dete odvedu u ambulantu na pregled. 



 
 

"Vladaju mnogi sezonski virusi, da bi se dete ispratilo potrebno je da prođe dva, tri dana da bi se razvila 

klinička slika, a i sam test na kovid je najosetljiviji u nekom tom periodu od trećeg do petog dana. Tako 

da je pametno dete posmatrati kao da je možda kovid u pitanju, ali da se dete odmori uz što više 

vitamina, tečnosti i da se onda drugog do trećeg dana od razvoja simptoma javi lekaru kako bi se 

pregledalo i odradili test", objašnjava gošća Jutarnjeg programa. 

Kako izgleda procedura od prijema do vakcinacije 

Navodi da se kon nas u Srbiji vakcinacija dece obavlja od aprila ove godine i da je odobrena samo 

"Fajzer" vakcina. 

"Prvo se startovalo sa vakcinacijom dece od 16 godina i starijom. Za vakcinaciju dece u našoj zemlji je 

odobrena samo 'Fajzerova' vakcina. Deca starija od 16 godina sama potpisuju saglasnost za vakcinaciju, 

javljaju se svom izabranom pedijatru koji ih pregleda, utvrdi da nema nikakvih kontraindikacija za 

vakcinaciju i deca sa tom saglašnošću mogu da se jave na bilo koji vakcinalni punkt da dobiju vakcinu", 

objašnjava Milinkovićeva.  

Kada su u pitanju deca uzrasta od 12 do 15 godina roditelj potpisuje saglasnost za vakcinaciju. 

"Vakcinacija tog uzrasta je počela krajem juna i obavezno je da se sprovodi na odeljenjima pedijatrije 

gde pedijatar dete pregleda, vidi u kakvom je zdravstvenom stanju, da nema nikakvih kontraindikacija. 

Roditelj potpisuje saglasnost za vakcinaciju i dete kod nas na Odeljenju pedijatrije dobija vakcinu", 

objašnjava gošća Jutarnjeg programa. 

Ističe da dete treba vakcinisati istog dana kada je pregledano jer ako se sačeka par dana, dete u tom 

periodu može da se prehladi, pokupi neki virus što je, kako kaže, kontraindikacija za vakcinaciju. 

"Trudimo se da istog dana nakon pregleda dete primi vakcinu zato što je promenljivo zdravstveno stanje, 

da se ne bi desilo da se dete prehladi što je kontraindikacija za vakcinaciju, tako da vodimo računa da se 

odmah nakon pregleda pedijatra obavi vakcinacija", objašnjava načelnica Pedijatrijske službe u domu 

zdravlja "Savski venac". 

Ističe da je kod nas odobrena samo "Fajzerova" vakcina. 

"Bilo je slučajeva da nam se javljaju deca iz Kine gde su dobila prvu dozi 'Sinofarma', pa kod nas žele da 

prime drugu dozu  vakcine. Međutim "Sinofarm' vakcina u Srbiji još uvek nije odobrena za upotrebu kod 

dece tako da kod nas samo 'Fajzer' vakcina može deci ispod 18 godina da se dâ", zaključila je 

Milinkovićeva. 

 

 



 
 

 

 

Tiodorović: Svi moramo da se uozbiljimo, nije vreme za diskusiju i politikantstvo 

Trenutna epidemiološka situacija je katastrofalna, svi moramo da se uozbiljimo, to nije samo zdravstveni 

problem već socijalni i psihološki problem, izjavio je epidemiolog i član Kriznog štaba Branislav 

Tiodorović. 

Svi činimo državu i bez obzira na to što je država učinila puno da obezbedi tri kovid bolnice, a tu su i 

zdravstveni radnci koji moraju da izdrže sve to, ceh plaćaju ljudi koji nisu oboleli od kovida, jer ne može 

da im se pruži sve ono što bi trebalo da im se pruži, bez obzira na to da li je reč o malignim oboljenjima, 

kardiovaskularnim, plućnim, dijabetičarima, izjavio je Tiodorović za Tanjug. 

Istakao je da je s jedne strane država učinila mnogo, što je zahtevalo da država bude u ekonomski 

održivom stanju, ali da smo došli u situaciju da država ne može da sprovede oštru kontrolu kažnjavanjem 

onih koji ne sprovode mere ili da ubedi i natera ljude da se vakcinišu. 

Vrlo važno je i to, rekao je, da postoji velika zloupotreba u politikantske svrhe, umesto da se svi bavimo 

time kako da dođe do smirivanja situacije, pa kad se smiri, o tome će se odlučivati na izborima, 

demokratski. 

Prema Tiodorovićevim rečima, to utiče značajno na postizanje nacionalnog konsenzusa. 



 
 

Kazao je i da se boji da će na kraju svi reći da su se doktori složili, da su doktori imali različita mišljenja i 

da će se na njima slomiti cela stvar. 

Tiodorović kaže da se ovde vidi koliko smo izgubili od nacionalnih interesa. 

"Kada se u Švedskoj i Norveškoj kaže da treba izvršiti vakcinicaiju to se i uradi, kod nas svi diskutuju, svi 

se razumeju, kao u fudbalu kako treba da izgleda reprezentacija, ovde je jasna sitaucija. Ako je američki 

predsednik Džo Bajden vakcinisan trećom dozom, ako je CDC rekao da je obavezna vakcinacija potreba, 

ako je Kalifornija od juče uvela vakcinaciju dece, ako u Evropi imamo kovid propusnice, šta je to kod 

nas?", upitao je. 

Izrazio je uverenje da neće biti pooštravanja mera u smislu, ograničenja, zatvaranja i slično, ali i da 

veruje da će struka morati da se izjasni, a stvar je države i naroda da kaže hoće li to uraditi ili neće. 

"Veštačka je dilema da li je ekonomija važnija od zdravlja, važno je i jedno i drugo", istakao je Tiodorović. 

"Propuštena šansa za mirnu jesen"  

Govoreći o trenutnoj situaciji, Tiodorović je kazao  da je takva da kao da smo u fudbalskoj utakmici 

odlično krenuli i odjednom stali. 

Prema njegovim rečima, propuštena je šansa za mirnu jesen. 

Tiodorović je naglasio da je mlade ljude trebalo vakcinisati, kao što je dekan Medicinskog fakulteta 

doneo odluku o tome i prema njegovom mišljenju to je vrlo ispravna odluka, ali i da postoje oni koji 

misle da to nije u redu, da to nije u skladu sa zakonom i sa Ustavom. 

Rekao je da je nemoguće da za 10 do 15 dana vakcinišemo 20 do 25 odsto stanovništva i onda dozvolimo 

kulturne i sportske događaje već će, verovatno doći do blagog povećanja zaraženih. 

"Drugi scenario je da ćemo imati prirodni proces, svi ćemo biti zaraženi, oni koji nisu stekli imunitet i oni 

koji nisu vakcinisani će plaćati ceh. U bolnicama je 60 do 65 odsto do uzrasta od 65 godina, a posle njih 

su stari jer imaju hronične bolesti, koje im nisu omogućile da stvore visok nivo antitelatela", kazao je 

Tiodorović. 

Pozvao je ljude da prime treću dozu vakcina, a lekar koji vodi određenu bolest će im predložiti koju, dok 

će pedijater predložiti šta da prime deca, navodeći da je to za sada Fajzer. 

"Moji unuci su vakcinisani, da li ja delujem kao lud, svi su dobro, to je najbolji dokaz, a to da li to 

ugrožava moje pravo na moje telo i moj duh sada nije vreme za diskusiju", dodao je Tiodorović. 

Po broju umrlih najviše je starih preko 70 godina, jer njihov imunitet nije odgovorio na odgovarajući 

način, istakao je Tiodorović.  

"Prioritet da sačuvamo zdravlje" 



 
 

Na pitanje o sednici Kriznog štaba koja će biti održana sledeće nedelje, rekao je da je u javnosti stvoren 

utisak da ona daje alibi jednoj strani za to što radi, a drugoj strani je alibi za sve kritike. 

"Krizni štab nije svemoćan, ima stručni deo koji predlaže i mislim da će doći do zaoštravanja mera, ali 

moramo misliti na ekonomiju, koja će omogućiti da funkcionišemo, moramo da procenimo šta je u ovom 

trenutku najvažnije", naglasio je Tiodorović. 

Prema njegovom mišljenju, mora da postoji nacionalni konsenzus, da postoji svest šta je prioritet – ovog 

trenutka to je da sačuvamo zdravlje, živote, ako ne uradimo vakcinaciju i strogu kontorlu mera, imaćemo 

prirodni proces – svi se zaražavaju, oboljevaće najosetljiviji jer nijedna vakcina ne štiti 100 odsto. 

O kovid propusnicama 

Kada je reč o kovid propusnicama, struka ih je predložila pre dva meseca jer su u svetu već zabeleženi 

rezultati, ali dilema je bila da li pravnici to podržavaju sa aspekta Ustava i zakona koji štite ljudske 

slobode, kazao je Tiodorović. 

Većina se izjašnjava da je to u redu, ali postoji opet politikanstvo, poslušaćemo pravnike, daćemo 

propusnice, međutim, veliko je pitanje ko će ih kontrolisati, naglasio je i dodao da ne može svaki 

policajac da bude uz svakog čoveka, već treba da shvatimo da je najvažnija savest, odnosno individualno 

ponašanje. 

Tiodorović je rekao da su mladi do 35 godina slabo vakcinisani do 32 odsto, ali da je po njegovom 

mišljenu veći problem radno aktivno stanovništvo jer se više kreću, jer rade u proizvodnji, trgovini, 

prosveti, zdravstvu. 

Ali i u pojedinim delovima zdravstva imate situaciju da nije ni 40 odsto ljudi vakcinisano, kao i u 

obrazovanju ili kod radno aktivnih ljudi. 

"Zato sam i rekao da je to i socijalni i psihološki problem", naglasio je. 

"Kod variole vere ljudi su sami čekali u redovima da se vakcinišu, danas kao da su ljudi postali 

egocentrični, sebični, nema empatije i to me užasava", zaključio je Tiodorović. 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Ulazimo u 19. mesec borbe, "dok svi uzrasti ne prođu kroz pandemiju, nećemo sa njom završiti" 

Na udaru su pretežno nevakcinisani, kažu epidemiolozi. Bolnice se ubrzano pune. Korona, smatraju neki, 

nije više samo zdravstveni, već socijalno-psihološki problem, a glavni problem je slaba vakcinacija i ne 

primenjivanje postojećih mera. 

Ulazimo u 19. mesec borbe sa koronavirusom u Srbiji. Ovo su dani, u kojima smo, prema procenama 

stručnjaka, u piku četvrtog talasa, koji nam je doneo i najveći broj novozaraženih u jednom danu od 

početka epidemije. 

"Ovo se polako pomera, kako vakcinišemo starije, pomera se prema mlađim uzrastima, sada je 

dominantan uzrast obolevanja u Srbiji od 20 do 39 godina, uskoro će to postati od 10 do 19 , i onda 

predškolska deca, dok svi uzrasti ne prođu kroz ovu pandemiju, mi sa njom nećemo završiti", kaže prof. 

dr Vladimir Petrović, epidemiolog, direktor Instituta za javno zdravlje Vojvodine. 

Na udaru su pretežno nevakcinisani, bolnice se iznova ubrzano pune. 

Epidemiološka kriva je u ovom talasu zabeležila ekstremno velike brojeve, a sudeći po gužvi ispred kovid 

ambulanti, i naredni dani će biti takvi. Iako vakcina ne donosi stopostotnu zaštitu od virusa, 

sveobuhvatna imunizacija stanovništva jedini je izlaz iz pandemije. 

"U ovom trenutku bez obzira šta je propušteno, da li je bila neka greška, činimi se da previše sada u 

ovom trenutku krivimo druge, čini mi se da bi sa psihooškog stanovišta naroda, ishod bio manje više bio 

sličan. U ovom trenutku svako od nas kritičkim razmiljašljanjem verovatno može zaključiti da je prosto 

izlaz iz ove situacije samo jedan, u ovom trenutku ne postoji drugi izlaz", kaže dr Ana Banko, virusolog, sa 

Medicinskog fakulteta u Beogradu. 



 
 

Da je vakcinacija jedini izlaz još jednom ponavlja i predsednica Vlade Srbije. Trenutno imamo 53,6 odsto 

vakcinisanih. U starosnoj dobi do 30 godina vakcinisano je 22,5 odsto populacije. To nije dovoljno. A ako 

tome dodamo i da mnogi ne poštuju preventivne mere, onda i ne čudi što su nam bolnice pune. 

Premijerka Ana Brnabić rekla je da će Krizni štab imati sednicu sledeće nedelje. 

"Krizni štab je jasno rekao šta su mere i mi mere imamo na snazi, maske u zatvorenom, u svim 

zatvorenim prostorima, maske na otvorenom gde ne može da se drži distanca - te mere su i dalje na 

snazi i vakcinacija. Da li smo nabavili vakcine - jesmo. Postoji deo gde je lična, individualna građanska 

odgovornost. I da uvedemo restriktivne mere, smirilo bi se, ali bi onda opet imali katastrofalnu situaciju, 

jedini način je vakcinacija i podrška čitavog našeg društva procesu vakcinacije", kaže Brnabićeva. 

A pre odlaska iz Dubaija predsednik Aleksandar Vučić je izjavio da je sa šeikom Muhamedom razgovarao 

o nabavci inovativnih lekova za koronavirus i da se sa kompanijom "Fajzer" pregovara o toj skupoj 

terapiji. 

Zbog bolje situacije u školama, od ponedeljka, ni u jednoj lokalnoj samoupravi nastava neće u 

potpunosti biti onlajn. Kombinovana nastava primenjivaće se u srednjim školama na teritoriji 23 lokalne 

samouprave. 

 

 

Darija Kisić Tepavčević: Mi itekako imamo mere koje su na snazi, vakcinacija nema alternativu 

Ministarka za rad i članica Kriznog štaba Darija Kisić Tepavčević pozvala je građane da se vakcinišu, 

ukazala na to da postoje mere koje su na snazi, a da vakcinacija nema alternativu. 

Darija Kisić Tepavčević, članica Kriznog štaba i ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna 

pitanja, rekla je u Dnevniku RTS-a da je pogrešno da se u ovom momentu govori kao da ne postoji 



 
 

nijedna mera u borbi protiv koronavirusa i navela da su to mere koje važe na ulasku u zemlju, kao i one 

za sve zatvorene prostore, za tržne centre, školske i predškolske ustanove… 

Upitana treba li očekivati restriktivnije mere, rekla je da je tu odgovor vrlo jednostavan – vakcinacija, 

vakcinacija i vakcinacija. 

"Nema alternative za vakcinaciju. Mi itekako imamo mere koje su na snazi, imamo inspekcije koje su na 

terenu po čitavoj Srbiji, ali nemamo policajce za svakog od nas. Imamo rast broja vakcinisanih, ali 

nemojte da dočekamo da nam se neki član porodice razboli ili ne daj bože umre da bi bili svesni koliko je 

virus opasan. Apelujem na sve građane da se vakcinišu, jer jedino vakcinacija spasava živote", poručila je 

ministarka. 

U vreme epidemije koronavirusa, počela je još jedna školska akademska godina. Da bi praktičnu nastavu 

sprovodili kako treba, Nastavno-naučno veće Medicinskog fakulteta u Beogradu odlučilo je da i 

nastavnici i saradnici i studenti moraju da poštuju i sprovode neophodne preventivno-epidemiološke 

mere. 

"Medicinski fakultet nije uveo kovid sertifikate"  

Ministarka je objasnila da je izvođenje praktične nastave na Medicinskom fakultetu specifično, jer se ta 

vrsta nastave ne izvodi u Dekanatu ili nekoj zgradi koja je specijalno opredeljena za tu nastavu. 

"Ona se izvodi u bolnicama i klinikama gde se nalaze pacijenti. Samim tim, studenti medicine su u 

odnosu na svoje vršnjake i studente drugih fakulteta u povećanom riziku da dođu u kontakt sa 

prouzrokovačima mnogih bolesti, a isto tako su u većem riziku i da prenesu infekciju drugima. Zato za 

studente medicine postoje pravila i nevezano od kovida 19", naglasila je ministarka. 

Objasnila je da Medicinski fakultet nije uveo kovid sertifikate, već je uveo da pre ulaska na mesto gde se 

vrši praktična nastava treba dostaviti potvrdu koja sa visokom verovatnoćom pokazuje da student u tom 

momentu nije nosilac infekcije ili potvrda da je preležao kovid 19. 

"Jako je bitno naglasiti da ukoliko neki student ima kontraindikacije u vezi sa primanjem vakcine, 

privremeno ili trajno, u tom slučaju troškove testiranja snosi država", navodi Darija Kisić Tepavčević. 

Velika većina studenata medicine je već vakcinisana, navodi ministarka, koja očekuje da će to uraditi i 

ostali u narednom periodu. 

Što se tiče socijalnih ustanova i domova za stare, ona je navela da je u ovom momentu kod 302 osobe 

potvrđeno prisustvo virusa. "Radi se o najstarijim sugrađanima, sa hroničnim bolestima, ali koji su 

uglavnom vakcinisani i upravo zbog toga imaju blage forme bolesti", istakla je Darija Kisić Tepavčević. 

 



 
 

 

 

Brnabić: Ne verujem u restriktivne mere, vakcinacija jedini izlaz 

Premijerka Ana Brnabić najavila je sednicu Kriznog štaba za borbu protiv kovida za sledeću nedelju. 

Dodala je da Krizni štab "nije ukinut", da to telo radi i kad nema sednice i istakla da ne veruje u 

restriktivne mere, jer je vakcinacija jedini izlaz. 

Ana Brnabić je navela da bi uvođenje restriktivnih mera dalo rezultate, koji bi se kroz neko vreme opet 

izgubili, pa bi opet trebalo uvoditi restriktivne mere što bi završilo u nebrojeno talasa. 

Mentalno zdravlje nacije ne može da izdrži taj krug unedogled, dodala je Brnabićeva, posle obilaska 

izložbe radova studenata Fakulteta primenjenih umetnosti u Jugoslovenskoj kinoteci. 

Zbog toga je strategija – vakcinacija građana Srbije, odnosno primanje prve i treće doze vakcina, istakla 

je premijerka. 

Podsetila je da su u Srbiji na snazi mere nošenja maske u zatvorenim prostorima, kao i na otvorenom 

gde su ljudi blizu jedni drugima. 

Premijerka je ocenila da bi uvođenje restriktivnih mera sada kao u vreme kada vakcina nije postojala bilo 

priznanje da vakcinacija nije važna. 

Apelovala je na solidarnost i odgovornost kako bi se povećao broj vakcinisanih, i ponovila da država 

sama ne može da pobedi pandemiju nego da joj u tome treba podrška građana, odnosno da pobede 

zajedno. 

Ružić: Tim ministarstva i "Batuta" svakodnevno analizira situaciju 



 
 

Ministar prosvete Branko Ružić rekao je da veruje da je u školama prisutna veća rezistencija na kovid 

zbog preduzetih mera, te odgovornog ponašanja nastavnika i učenika. 

Tokom posete Muzeju jugoslovenske kinoteke Ružić je rekao da je uz borbu protiv kovida značajno 

obezbediti i održanje procesa sticanja znanja. 

Naglasio je da tim ministarstva i Instituta za javno zdravlje "Batut" svakodnevno analizira situaciju i 

usklađuje mere. 

Ružić je podsetio da u školskim klupama nije opšta populacija, već mlađa. 

Rekao je da se komunikacija sa članovima Kriznog štaba za borbu protiv kovida održava i u periodima 

između sednica. 

Apelovao je na građane da se u što većem broju vakcinišu jer je to jedini pravi način borbe protiv kovida. 

 

 

Grujičić: Radimo u tri smene, na Institutu se dnevno ozrači oko 360 pacijenata 

Direktorka Instituta za onkologiju i radiologiju Srbije, profesorka Danica Grujičić, kaže za RTS da uprkos 

povećanom broju novih slučajeva zaraze koronavirusom oni nisu prestajali sa radom, da lečenje 

onkoloških pacijenata nije zapostavljeno i da se dnevno na Institutu ozrači oko 360 pacijenata. 

Danica Grujučić je gostujući u Jutarnjem dnevniku navela da pacijenti koji su imali odluku konzilijuma da 

treba da se operišu nisu dugo čekali. 

"Maltene ispostavilo se u jednom trenutku da se duže čeka na konzilijum nego što se čeka na operaciju. 

Tako da ćemo verovatno morati da uvedemo i popodnevne konzilijume. U svakom slučaju mi nismo 



 
 

prestajali da radimo, sa ova dva nova aparata koje smo dobili dnevno se ozrači oko 360 pacijenata. I 

dalje radimo u tri smene. Sad se čeka u nekom prihvatljivom terminu do tri nedelje. Terapija na h-nožu 

čeka se negde od dve do tri nedelje. Na hemoterapiju se čeka od mesec dana do pet nedelja, lekari sami 

procenjuju ko je hitan. Gama nož nema listu čekanja", navodi Grujučićeva. 

Ističe da je problem što veliki broj pacijenata, skoro trećina dolazi u kolicima da počne lečenje.   

"Bitno je da ljudi koji imaju zaista tegobe ne odlažu preglede", navodi gošća Jutarnjeg programa.  

"Pozivam kolege koji su radioterapeuti, koji su u konzilijumu, a koji znaju protokole i koji su to pacijenti 

koji mogu da idu na gama nož da ih pošalju kod nas jer tu zaista nemamo listu čekanja. Onkološki 

pacijenti najveće žrtve pandemije kovid 19", apelovala je gošća Jutarnjeg programa.  

Poziva sve žene koje su nešto napipale da dođu na Institut jer kako kaže, otkrivene na vreme, te bolesti 

mogu biti sprečene i izlečene. 

"Molim vas žene ako ste nešto napipale dođite, bićete pregledane. Radimo na dva nova perfektna 

mamografa. Počelo je već da se radi. Obuka je išla zajedno sa radom na pacijentima", apelovala je 

Grujičićeva.  

"Prilagodili smo se kovidu"  

Navodi da su se na Institutu prilagodili i naučili da žive sa kovidom 19. 

"Prilagodili smo se i kada je u pitanju testiranje i kada je u pitanju pojava pacijenata koji vam dođe 

negativan, a posle dva dana je pozitivan, a jednostavno nije imao simptome. Mi sada ne raspuštamo cela 

odeljenja. Onima koji su bili u kontaktu sa zaraženom osobom odlaže se lečenje za jedno dve nedelje, 

kod kojih može naravno. Oni kojima treba hitna intervencija idu u Batajnicu gde mogu da budu 

kompletno operisani. Što se tiče hroničnih bolesnika i samih onkoloških pacijenata mi radimo kao i 

ranije", ističe Grujučićeva. 

Institut za onkologiju i radiologiju Srbije i Sremska Kamenica nisu ušli u kovid sistem, kaže gošća 

Jutarnjeg programa, jer mislim da bi to bio krah zdravstvenog sistema. 

"Međutim, ako se ovako nastavi i ako se nastavi neodgovorno ponašanje verovatno ćemo i mi morati da 

na neki način da se prilogođavamo", ističe direktorka Instituta za onkologiju i radiologiju. 

"Bolnice su nam preopterećene"  

Direktorka Instituta za onkologiju i radiologiju Kliničkog centra Srbije ističe da su bolnice preopterećene. 

"Urgentni centar u Beogradu izuzetno je opterećen, neurohirurgija radi sa samo dve sale, Prva hirurška 

takođe sa prepolovljenim kadrom zato što jednostavno nema anesteziologa, oni su uglavnom u Batajnici 

i u kovid bolnicama. Evo sad je i jedan naš anestetičar tamo", navodi Grujučićeva. 

Apeluje na sve građane koji to do sada nisu učinili da se vakcinišu protiv kovida. 



 
 

Pacijenti su nam najvažniji 

Govoreći o studentima medicine i pohađanju nastave objašnjava da su im date četiri opcije. 

"Da imaju potvrdu da su preležali kovid 19, ili da imaju antitela, ili da su pi-si-ar negativni ili da su 

vakcinisani", navodi gošća Jutarnjeg programa.  

Ističe da ne smeju dozvoliti da neko od studenata zarazi pacijenta. 

"Naš centar sveta je pacijent, ne mogu ja da dozvolim da neko ko je neodgovran uđe i zato što želi da uči 

zarazi pacijenta. Šta ćemo onda. Onda će nas tužiti familije bolesnika. Znači, mi smo se dogovorili da na 

jednog asistenta budu tri studenta, da na deset pacijenata na nekom odeljenju bude jedan student i da 

on ispuni jednu od četiri opcije koje su mu ponuđeni", objašnjava Grujučićeva. 

 

 

JOŠ 25 MESTA OSTALO U KBC ZVEZDARA Dr Stefanović ističe da je najviše nevakcinisanih pacijenata: 

Kao kad na loše sagrađaenu kuću udari uragan - ODNEĆE JE 

Za svega sedam dana od početka bolesti pacijenti ulaze u srednje tešku formu, a u narednih sedam dana 

već su na respiratoru. Ako su nevakcinisani, nikakva terapija ne pomaže - umiru. Toga dosad nije bilo. Ali 

delta soj je potentniji od svih prethodnih, kaže dr Vladanka Stefanović, anesteziolog iz KBC Zvezdara, na 

ulazu u ovu bolnicu koja je peti put u kovid sistemu. 

U prethodnim talasima, 15 dana je trajala inkubacija, pa 15 dana klinička slika sa lakšim simptomima. 

Imali smo mesec dana, a sada se taj period skratio napola. 



 
 

- Ukoliko pacijenti imaju maligna oboljenja, imunodeficijenciju, hipertenziju, dijabetes, kardiovaskularne 

bolesti ili hronična oboljenja pluća, gojaznost, preko 60 godina, plus muškarci više obolevaju i na sve to 

su nevakcinisani, onda jednostavno ništa ne može da se uradi - priča dr Stefanović. 

Bolnica krcata - 375 pacijenata, a maksimum je 400. Na respiratorima čak 50 njih. Među obolelima i 

mladi od 30 do 40 godina. Najstariji, od 70 do 90 godina, sa dosta hroničnih oboljenja. Čak 90 odsto 

mlađih na intenzivnoj nisu vakcinisani, dok je kod starijih taj procenat 70. 

- Vakcinisani imaju nešto lakšu kliničku sliku u okviru intenzivne nege. Bukvalno vakcina pomaže da se 

izbore s virusom. Mlađi nevakcinisani u intenzivnoj uglavnom su s propratnim oboljenjima - hematološke 

bolesti, gojaznost, karcinomi. Gojaznih je ubedljivo najviše. Umro nam je čovek od 36 godina, imao je 

170 kg i nije bio vakcinisan - kaže dr Stefanović. 

Zaštita je, naglašava, najvažnija, a to su maska, distanca, higijena i vakcina. 

- Kad imate loše sagrađenu kuću i udari uragan, odneće je. Ako je kuća solidno napravljena, pa i ne mora 

da izgleda lepo, što vam je taj strah od vakcine, unutra nikome ništa ne fali. Dakle, ukoliko nemate 

antitela, virus prodire u ćelije, i kad uđe, niko više ne može da ga zaustavi. A mogli ste ispred te ćelije da 

stavite branu - napravite antitela, koja će se boriti s virusom, a to je efekat vakcine. 

 

 

"KOVID JE OPET MUTIRAO" Dr Stojanović upozorio na nove simptome zaraze: Ljudi misle da imaju 

stomačni virus, a ispostavi se da je korona 

Velike gužve i prethodnih dana stvarale su se ispred kovid ambulanti jer je sve više onih koji se javljaju sa 

simptomima stomačnog virusa, za koje se potom ispostavilo da su kovid pozitivni. 



 
 

Doktor Aleksandar Stojanović, direktor doma zdravlja Dr Milutin Ivković u emisiji Jutro na Prvoj televiziji 

objasnio je kako se pacijenti sa bolovima i bolovima u stomaku ispostave kao kovid pozitivni pacijenti. 

- Virus je ponovo mutirao. Ljudi koji su tokom jula, avgusta i septembra dolazili sa letovanja, uglavnom iz 

Crne Gore, imali su problema sa stomačnim tegobama - rekao je on i dodao da se u poslednjih 10 dana 

mnogo njih javi svom lekaru u domu zdravlja sa problemima sa stomakom i dehidratacijom, da bi se 

potom ispostavilo da su pozitivni, te se oni iz zelene zone premeštaju u crvenu. 

- Virus sada deluje i na stomačne probleme. Moj apel je već dva dana da svi pacijenti koji osete bilo 

kakve tegobe ne čekaju po dva, tri dana da ih to prođe kod kuće, već da dođu u dom zdravlja koji je prva 

linija fronta kovida - rekao je on, rekavši da je 90 odsto tih ljudi koji dolaze pozitivni zapravo 

nevakcinisani građani. 

- Što se smrtnosti tiče, 95 odsto umiru nevakcinisani. Kovid ponovo pokazuje svoju stranu, vrtimo se oko 

cifre od 7.000 zaraženih ljudi, sa prosečno 50 mrtvih ljudi dnevno i punim bolnicama. Zdravtsveni sistem 

je prenapregnut, a redovi se formiraju već od sedam sati ujutru - rekao je on ukazavši na problem 

vakcinisanosti ljudi do 32 godine koji je samo 18 odsto. 

 

 

Preševo i Bujanovac beleže najveći rast broja vakcinisanih 

Dve opštine na jugu Pčinjskog okruga, Preševo i Bujanovac, beleže najveći rast broja vakcinisanih protiv 

koronavirusa i Preševo se sa 67,4 odsto vakcinisanih, našlo na četvrtom mestu u Srbiji, posle beogradskih 

opština Stari grad, Savski venac i Vračar, preneo je danas RTS. 



 
 

Na vakcinalnom punktu u Preševu dolaze i mlađi i stariji, porodice i uglavnom biraju Fajzer vakcinu. U 

Domu zdravlja dnevno po 300 ljudi primi vakcinu. 

Porast broja zainteresovanih za vakcinaciju beleži i Bujanovac, sa do sada datih 25.000 doza. Oko 45 

odsto meštana je kompletno vakcinisano, sada je najviše radno sposobnih, i onih koji su na odmor došli 

iz inostranstva. 

Direktorka Doma zdravlja u Bujanovcu Daliborka Pavlović kaže da mnogi studiraju na strani i bez potvrde 

o vakcinaciji ne bi mogli da nastave školovanje. 

Ona je navela da je vakcinalni punkt u prostorijama Ekonomskog fakulteta, a da je preko puta kovid 

ambulanta gde su brojke drastično porasle, pa misli da je i strah pokrenuo ljude na vakcinaciju. 

U Bujanovcu je nepovoljna epidemijska situacija i pozitivnih je od 25 do 50 odsto testiranih. Među 

obolelima su uglavnom nevakcinisani, dok oni koji obole nakon vakcine, imaju lakše simptome. 

 


